
Docnr3

RI&E tijdens De Ondernemer radio op 7 juni

Tom Coronel is co-host van de radioshow De Ondernemer op dinsdag 7 juni. Hij is 
gedurende het complete programma (11.00 - 13.00 uur) in de studio aanwezig naast 
presentator Remy Gieling en sidekick Roland Tameling.

Sowieso is Tom iemand die zich graag met andere onderwerpen bemoeit en dat is precies 
wat we willen in de radioshow. De gesprekken zijn niet volledig te scripten doordat ze 
ontstaan op basis van vragen en vervolgvragen. Die spontane sfeer spreekt ondernemers 
juist aan, terwijl zijn luisteren naar andere ondernemers.
Vragen die in het uur van de RI&E zullen worden behandeld, zijn bijvoorbeeld: wat is een 
RI&E, waarom moet je die doen en hoe vaak moet je die doen? Wat gebeurt er als je het 
niet doet? Waarom wordt er nu aandacht aan besteed? Kun je een paar voorbeelden 
noemen? Wat levert het op? Pasje op basis van de inventarisatie zaken aan? Hoe betrek je 
je medewerkers bij de RI&E?

De aanwezigheid van Tom gedurende de twee uur zorgt voor continuïteit onder luisteraars 
die een bekende, tot de verbeelding sprekende persoonlijkheid horen. Zijn link met veiligheid 
ligt sowieso voor het oprapen bij zijn eigen rol als coureur en uitbater van een 
evenementenhal. Zijn verantwoordelijkheid als ondernemer voor veilig en gezond werk voor 
zijn mensen is wellicht minder bekend, maar zal daardoor nog meer opvallen en 
aanspreken.

Flow
Om 12 uur begint de show met een opsomming van de onderwerpen waaronder ook de 
aandacht voor de RI&E. Daarna worden een of twee ondernemersonderwerpen behandeld 
en zal er met Tom worden gesproken over zijn diverse bezigheden als ondernemer, zijn 
activiteiten als coureur en ongetwijfeld ook even over Max Verstappen - over wie veel 
ondernemers alles willen weten.

Om 11:30 begint het uur dat speciaal over RI&E gaat. In dat uur schuiven nog een enkele 
gasten aan:

Tamara Onos, arbeidshygiënist bij Auxilium HSE dat organisaties helpt bij 
vraagstukken over arbeidsomstandigheden. Zij is de expert op het gebied van RI&E 
en vertelt in algemene zin wat ondernemers aan de RI&E hebben (niet alleen 
veiligheid, maar ook gezondheid).
Jan Meerman van branchevereniging INretail. Hij praat over het belang van een 
RI&E voor ondernemers in zijn branche (en breder) en hoe zijn leden nu tegen de 
RI&E aankijken. INretail besteedt veel aandacht aan de RI&E. Om aan de 
verplichtingen te voldoen en risico’s te beperken heeft INretail een RI&E- 
inventarisatie ontwikkeld die door de Arbeidsinspectie is goedgekeurd. De 
organisatie biedt aan om de inventarisatie tegen betaling te doen. Prijzen lopen 
uiteen van ca 500 tot 1500 euro, afhankelijk van sector en aantal medewerkers. Ze 
bieden ondernemers met maximaal 25 medewerkers in dienst bovendien de 
mogelijkheid om zelfstandig een RI&E uit te voeren (meer dan 300 vragen). Dit doe 
je met behulp van het Arbomanagement Systeem (AMS).
Fouad Ramdani, CEO van civiel technisch bureau CTBB. Civiel Technisch Bureau 
Bergambacht werkt aan de infrastructuur in binnen- en buitenruimten zoals



In het tweede half uur is Tamara vervangen door Fouad. Jan Meerman blijft in de studio. Nu 
spreken we in eerste instantie met Fouad als ondernemer die al jaren elk kwartaal een RI&E 
doet.

Met deze drie gasten, Tom Coronel als co-host en Remy Gieling als presentator wordt het 
onderwerp RI&E behandeld. Het gesprek wordt verdeeld over twee halve uren, van 11.30
12.00 en van 12.00 - 12.30. Rond het hele uur wordt bij wijze van korte pauze een nummer 
gedraaid en wordt actueel ondernemersnieuws gedeeld.

woonwijken, speeltuinen, bedrijfsterreinen. Daarbij leveren zij ook een 
onderhoudsplan om te voorkomen dat dingen fout gaan. In feite ook een voor van 
risico-inventarisatie. Binnen CTBB laat Fouad al meer dan tien jaar elk kwartaal op 
kantoor een RI&E uitvoeren. Hij heeft daar enkele medewerkers voor 
verantwoordelijk gemaakt en vertelt over het nut en de noodzaak van de 
inventarisatie en hoe daar door zijn mensen mee wordt omgegaan.
Tom Coronel neemt deel in verschillende bedrijven, vrijwel altijd met zijn broers en 
zus. Ze passen de RI&E toe en Tom deelt de ervaringen van de inventarisatie op en 
rond de kartbaan. Hoe hebben zij dat aangepakt, wat leverde het op, wat is er met 
die uitkomsten gedaan. De kartbaan is sowieso een interessante case omdat ze zijn 
overgestapt van benzine karts naar elektrische karts. Dat vraagt weer om een andere 
aanpak op het gebied van veiligheid.

Tijdens het eerste half uur gaat het vooral over de volgende vragen: 
Wat is een RI&E?
Wat heb je eraan?
Wat kun je ermee? 
Hoe pak je dat aan?

Hiervoor zijn naast Tom en Remy ook Tamara en Jan Meerman in de studio. Tamara vooral 
om uit te leggen wat de RI&E inhoudt en Jan om te vertellen over hoe er door zijn leden naar 
wordt gekeken en mee om wordt gegaan en wat hij als branchevereniging doet om het 
onder de leden te stimuleren (inventarisatie tegen betaling aanbieden, waarschuwen voor 
mogelijke boetes). In dit blok praat Tom mee op aangeven van Remy, maar zijn rol is groter 
in het tweede blok.

Waarom doe je dat zo vaak?
Hoe pakken jullie het aan voor jullie kantoorsituatie?
Wat levert het op?
Wat is er door aangepast?
Hoe wordt er door zijn personeel mee omgegaan?

En dat is meteen het bruggetje naar Tom Coronel die kan vertellen hoe zij bij de kartbaan 
omgaan met de RI&E.

Wat leverde de RI&E op?
Een kartbaan vraagt natuurlijk om veiligheid voor de karters, maar hoe wordt er met 
de veiligheid van het personeel omgegaan?
Kijken jullie ook naar de gezondheid van medewerkers?
Hoe hebben jullie de RI&E ervaren?
Wat hebben jullie ervan geleerd?
Wat doen jullie ermee en hoe pakken jullie dat aan?



Deze vragen vormen de opmaat naar het moment waarop Tom aankondigt dat hij binnenkort 
een eyeopener challenge voor ondernemers zal aankondigen via Linkedln en de site van De 
Ondernemer. Daarmee wordt het tweede half uur afgesloten.


